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Pla de Barris de Barcelona 

Comissió de Seguiment de Roquetes i Verdum 
 

Dia: 17/10/2022 Hora: 18:30 h Lloc: Centre Cívic Trinitat 

Vella (C/ Foradada 36) 

 

Assistents: 

 

Entitats: 

 

− AVV Roquetes 

− PdC Roquetes 

− PdC Verdum 

− AVV Verdum 

− CC Ton i Guida 

− Accions Fem 

− Espai Polivalent de 

Roquetes 

− Xarxa d'Intercanvi 

de Coneixement de 

Nou Barris 

− Casal de Joves de 

Verdum 

− Casal de Barri de 

Verdum  

− Fundació Pare 

Manel.  

− Associació 9 Barris 

Acull 

Personal tècnic: 

 

− Antonio Cabrera, 

Tècnic de Barri de 

Roquetes i Verdum 

− Suso López, 

Coordinació del Pla 

de Barris de Nou 

Barris 

− Mireia Valls, Tècnica 

del Pla de Barris 

Consellers/eres dels grups 

polítics: 

 

 Alexandra López, 

Consellera de Verdum 

 

 

Nombre total de persones assistents: 26 

 

Ordre del dia: 

 

- Projectes ocupacionals 

- Estat i Calendarització obres previstes 

- Processsos participatius pendents 

- Altres 

 

Temes tractats i acords de la sessió: 

 

Temes tractats: 

- Tastet d'Oficis per a Joves: comunicació amb les entitats i conflicte amb el Tastet local. 
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Acords presos a la sessió: 

 - Es contactarà l'Associació AMIC per a fer una sessió informativa del Programa    

d'Acreditació adreçada a entitats i equipaments. 

- El seguiment de les obres de la Pl. Roquetes es farà a la Taula de Convivència. 

- Es consultarà Serveis Tècnics per a valorar la possibilitat d'un ús provisional del local 

d'Alonso Cano. Es parlarà d'aquesta qüestió a un espai independent de la Comissió de 

Seguiment del PdB. 

- La pròxima reunió de la Comissió de Seguiment del PdB serà el 23 de gener a les 18.00 h a 

la mateixa sala de la Biblioteca de Roquetes. La setmana del 9 de gener s'enviarà la 

documentació a les entitats.  

 

 

Acta: 

 

1. Projectes ocupacionals  

 

Alexandra López, Consellera de Barri de Verdum, dona la benvinguda als assistents i dona pas 

a una membre de l'Associació 9 Barris Acull que explica el Programa d'Homologació d'Estudis i 

Convalidació de Títols del Pla de Barris (PdB).                           

 

Programa d'Homologació d'Estudis i Convalidació de Títols                                    

El membre de 9 Barris Acull explica que el Programa d'Homologació d'Estudis i Convalidació de 

Títols ha beneficiat ja a més de 300 persones al llarg dels 5 anys que fa que dura: des de l'abril 

s'ha començat també amb títols universitaris i ha augmentat la demanda. Destaca que les 

persones que s'hi acullen han d'estar empadronades o vinculades als barris del Districte, per a 

poder ser part del programa i rebre assessorament administratiu per part de l'advocat i 

acompanyament econòmic del Pla de Barris per a pagar tràmits aquí i al país d'origen. Demana 

als assistents que facin difusió del programa i recorda que les persones interessades poden 

contactar l'Associació 9 Barris Acull trucant al 932768996.    

                             

Veïna pregunta si aquest projecte es finança des del Pdb.                                   

 

Suso López respon afirmativament, des del 2018. Afegeix que el SAIER també fa aquest servei, 

però sense comptar amb l'acompanyament econòmic del PdB.                               

 

Veïna explica que per a fer les pràctiques del curs de monitor de lleure, cal un certificat 

d'antecedents de delictes sexuals: els joves que tenen passaport ho han de demanar al seu 

país d'origen i és un problema. Pregunta si aquest tràmit es pot fer.        

 

El membre de 9 Barris Acull respon negativament: s'ajuda a homologar estudis i a convalidar 

títols. 

 

Programa d'Acreditació de Competències Professionals                                                                  

Suso López, tècnic del Pla de Barris, excusa l'absència de Núria Borrut, qui habitualment 

explica els projectes d'ocupació: avui està malalta i no pot assistir. Presenta el programa del 

PdB d'Acreditació de Competències Professionals: una iniciativa per acreditar els oficis i 

l'experiència laboral sense certificat, que es fa a través de l'Associació AMIC. El programa es va 

posar en marxar la primavera de 2022, s'accedeix fent una trucada telefònica a l'Associació 

Amic (932563798) i és necessari tenir DNI o NIE. Els tràmits són molt feixucs i molt lents a 

l'hora d'obtenir un resultat: la Generalitat té el procés obert durant tot l'any per a presentar 
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documentacions. Finalment, remarca que al juliol la demanda va baixar una mica, però els 

mesos de maig i juny hi va haver interès de veïns dels barris de Nou Barris.  

 

Veïna de l'AVV Verdum pregunta si aquests 2 programes estan enfocats només a persones de 

Roquetes i de Verdum i d'on surt el pressupost. Valora que en aquests barris hi ha molta 

necessitat.              

 

Suso López respon que el Programa d'Homologació d'Estudis és per a veïns i veïnes de Nou 

Barris i el d'Acreditació de Competències Professionals per als barris de PdB de tota la ciutat. 

En el cas d'homologació, es tracta d'un projecte amb un pressupost petit: el requisit més costós 

és la documentació en els països d'origen: es paguen traduccions, recollida de documentació, 

taxes universitàries, etcètera. Al d'acreditació, es costeja el servei d'acompanyament. Destaca 

que, només el 2022 i fins al 31 de juliol, s'han acollit al programa d'homologació d'estudis 26 

persones de Roquetes i 10 de Verdum.                                 

 

Veïna del Pla Comunitari de Roquetes recorda que a la Taula d'Inserció s'havia parlat la 

possibilitat de fer una xerrada oberta sobre homologació i acreditació. La demanda sorgeix de 

la necessitat d'obrir els processos que les entitats facin difusió i es pugui arribar a més veïnat.  

 

Mireia Valls, Tècnica del Pla de Barris, respon que està en tràmit i no s'ha avançat: es pensava 

que la demanda era només per a fer una sessió informativa del Programa d'Acreditació 

adreçada a entitats i equipaments. Es compromet a contactar de nou amb l'Associació Amic per 

tirar-ho endavant. 

 

Suso López afegeix que, si és possible, es fa tot de forma virtual i telefònica, però si cal, 

l'Associació AMIC també va als espais físicament. En cas del programa d'homologació 

d'estudis, recomana que s'enviï a tothom que no els tingui: millor que comencin el tràmit com 

més aviat millor, actualment, estan tramitant-se expedients de 2018 i 2019 que es van aturar a 

causa de la pandèmia, sobretot als països d'origen. I la resposta, sovint, triga 1 any.   

 

Veïna pregunta si el programa d'Acreditació de Competències és un servei de l'Ajuntament i 

que des d'on es gestiona.                                             

 

Suso López respon que es tracta d'un projecte del PdB, impulsat pel PdB als barris que el 

tenen i gestionat per l'entitat AMIC, ubicada al Raval i vinculada històricament a UGT.  

 

Programa Tasta La Vida                                            

Mireia Valls explica el programa Tasta la Vida, localitzat a Roquetes i a Verdum. Ja es va 

desenvolupar a la primera edició del PdB. Busca que tota aquella gent que no arriba als 

dispositius de treball als barris, pugui tenir un impuls, no tant a escala d'inserció laboral, sinó 

d'un despertar emocional, d'autoestima, etcètera. Està enfocat a persones no enxarxades, que 

no tenen ocupació laboral, però tenen dificultats per a sortir de casa. És un projecte que pica 

porta a porta i que treballa des de la proximitat. Des de setembre, el gestiona la Fundació Pare 

Manel: preveu fer atenció a 30 persones i combina una formació en competències bàsiques, 

prelaboral, amb un tastet amb un sector que tingui demanda d'ocupació i que tingui innovació. 

S'està treballant amb 3 sectors: eficiència energètica, mecànica de bicicletes i costura tèxtil 

industrial. El de costura és el que té més demanda, després van eficiència energètica i 

mecànica: va començar el 5 d'octubre i durarà 7 mesos, fins a l'abril. S'ha ampliat per a poder 

tenir un últim mes de tancament i acompanyament.                                        

 

Veïna pregunta si quan acabi el programa el mes d'abril, hi haurà una nova edició.           
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Mireia Valls respon que, quan es faci valoració econòmica al gener, es veurà si hi ha 

pressupost com per a fer una altra edició. El seguiment del programa es fa a la Taula 

Sociolaboral, on participen entitats dels 2 barris.                                                       

 

Suso López passa a explicar una bateria de projectes més petits, oberts a tots els barris del 

PdB, on hi ha presència de persones de Roquetes.                       

 

Formació per a treballar al sector nàutic                                               

Com a auxiliar de monitor de vela o auxiliar mecànic de vela: dura fins a desembre i encara es 

pot entrar, es fa amb la Federació Catalana de Vela. És el primer cop que es fa i, per ara, hi ha 

una persona de Roquetes. Si la persona que hi participa té interès per continuar, la Federació 

Catalana de Vela li pot becar una formació reglada més completa i llarga.   

 

Veïna pregunta si es necessita tenir DNI o NIE per a participar.                               

 

Suso López respon que no. Si es vol continuar, sí que caldria: el requisit actual és saber nedar i 

està enfocat a joves a partir dels 16 anys i fins als 25, tot i que el límit superior és flexible.                                  

 

Programa de rehabilitació                                     

És una formació de més llarga durada i més completa: un projecte pilot amb epicentre a Trinitat 

Vella. Aprofitant la rehabilitació dels edificis del Patronat, es va fer aquesta proposta de 

formació en l'ofici de paleta i instal·lacions, seguida d'un contracte de 6 mesos per a posar en 

pràctica el coneixement adquirit. Ara mateix hi ha 3 persones de Roquetes, derivades per la 

Seguretat Social o BCNActiva, van començar fa 2 setmanes. El programa ja està tancat i en 

marxa.   

 

Mireia Valls puntualitza que tots aquests projectes es van explicant a la Taula Sociolaboral de 

Roquetes-Verdum, però es poden difondre a altres espais si es veu necessari.                    

 

Certificat de professionalitat d'auxiliar sociosanitari                           

Obert a 15 persones i enfocat exclusivament a dones, comú a tots els barris de PdB i 

desenvolupat per la Fundació Sant Joan de Déu, fa mesos que està en actiu. Atorga el certificat 

de nivell 1, que permet treballar a espais sociosanitaris i al Servei d'Atenció Domiciliària. Hi 

participen 2 persones de Roquetes.                

 

Mecànica de vehicles de mobilitat personal                                   

Formació oberta a qualsevol edat sobre mecànica de bicicletes elèctriques, patinets, etcètera. 

De moment no té número de places ni s'ha definit com es faran derivacions. S'iniciarà el mes 

de gener, prèviament es difondrà la informació.                                      

 

Formació professionalitzadora i acompanyament en el sector del tèxtil                                       

Es van fer cursos de patronatge, serigrafia, dinamització d'espais de costura i suport a la 

producció pròpia. Va finalitzar el mes de març i hi van participar 5 dones de Roquetes i Verdum. 

Es passarà la memòria perquè es puguin veure les valoracions: ha funcionat molt bé i s'ha 

hagut d'ampliar a causa de la demanda.                                                        

 

Veïna pregunta si es repetirà.                                             

 

Mireia Valls respon que encara no s'ha parlat.                                  

 

Projectes de regularització de papers                                          
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Suso López explica que hi ha 3 projectes en marxa. Encara no han començat, estan licitats o 

contractant-se i són projectes complexos: regularitzar documentació és difícil. Remarca que 

poden donar peu a una generació d'expectatives molt gran, però el numero de places 

disponibles, pel seu cost, és objectivament baix: a Roquetes-Verdum hi ha només 5 places. 

Són més que les del PdB anterior, però cal fer una difusió molt controlada: s'està treballant molt 

per a garantir que les persones que s'hi acullin puguin obtenir la regularització.  

 

També es fa un certificat d'auxiliar sociosanitari que està adreçat a dones i contempla la 

regulació de les persones. S'ha treballat amb 3 agents: Barcelona Cuida, Departament de 

Transversalitat de Gènere de l'Ajuntament i BCNActiva, que compta amb una base de dades de 

persones en situació irregular que tindrien possibilitat de ser regularitzades. Aquest programa té 

15 places i consta de formació més regularització. 

                          

Veïna d'Acció Fem pregunta si Serveis Socials dictamina quines persones opten o si es poden 

fer suggeriments. També vol saber com accedir a aquesta informació, ja que actualment no 

participen de la Taula Sociolaboral.                                   

 

Suso López respon que, d'entrada sí, però si les entitats poden també fer suggeriments si 

saben de persones que estiguin en situació de regularitzar-se, però es vol evitar una difusió 

massiva. A l'acta s'afegirà el correu electrònic de Núria, referent del projecte. 

 

Mireia respon que la forma més directe d'accedir a aquesta informació és que participin de la 

Taula Sociolaboral.                                          

 

Suso López explica que hi ha tres projectes més. El primer és el de cures: està més avançat i 

ja es comencen a fer contactes de casos. La previsió és que comenci a mitan novembre. 

Destaca que el procés de regularització d'una persona són 2 anys, el PdB acaba el desembre 

de 2024, així el temps és molt just.                                    

 

Els altres dos, són un centrat en el sector forestal i verd, jardineria i medi ambient, a Nou Barris 

i un d'auxiliar de manteniment general i neteja, a la resta de territoris del PdB. A la pràctica, 

funcionaran igual. Aquest projecte s'ha treballat amb la Direcció d'Immigració de Barcelona i 

BCNActiva: a Roquetes-Verdum hi ha reserva de places perquè pugui haver-hi derivacions des 

de la Taula Sociolaboral. Quan estigui en marxa, s'explicaran les condicions. Els dos programes 

contemplen una formació reconeguda, contractació posterior i assessorament jurídic-

administratiu per a aconseguir la regularització per arrelament de les persones. 

 

Tastet d'Oficis per Joves                              

Suso López explica que és un programa comú a tots els barris del PdB, amb una previsió 

aproximada d'arribar a 200 joves que facin les seves primeres experimentacions laborals. Fins 

a 15 disciplines laborals, a més d'acompanyament i programa de millora competencial en 

competències bàsiques, aspectes comunicatius, tecnològics, etcètera. Ara està finalitzant la 

licitació: el programa està pensat perquè les persones que hi participin el puguin enllaçar amb 

períodes d'inscripció i preinscripció a Formació  Professional, que acostumen a obrir al maig. Hi 

entren tots els PdB i es poden fer derivacions de joves des de Roquetes-Verdum, també si 

estan en situació administrativa irregular.                                   

 

Veïna de l'AVV Verdum expressa molt malestar i indignació per la forma que s'ha impulsat 

aquest projecte, que s'ha sentit com una manca de respecte i de reconeixement del PdB i de 

l'Ajuntament cap a la feina voluntària que es fa als barris: fa 15 anys que a Roquetes-Verdum 

es desenvolupa un tastet d'oficis propi, pel qual fa molt que es lluita per a demanar 

finançament, sense que s'hagi aconseguit mai. Explica que va sorprendre molt assabentar-se 
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que hi havia un tastet d'oficis del PdB, que és una còpia del projecte local. En cap moment s'ha 

explicat als veïns de l'entitat, que s'han assabentat indirectament. Remarca que, al final, tot 

depèn de la voluntat política: el Tastet d'Oficis de Roquetes-Verdum continua infrafinançat i amb 

els mateixos problemes, però sembla que sí que hi ha hagut diners per fer-lo a altres barris.  

 

Mireia Valls respon que hi ha hagut un problema de descoordinació: estava convençuda que 

aquest Tastet no impactava Roquetes-Verdum, perquè aquí ja n'hi ha un propi. Explica que el 

Tastet del Pdb es va definir amb reunions amb molts agents que treballen amb joves. En cap 

moment hi ha hagut voluntat d'amagar informació. Pel que fa al finançament, explica que no es 

tracta d'un problema de manca de recursos econòmics: el Tastet de PdB es licita, surt a 

concurs i no es donen diners directament a cap entitat.   

                       

Alexandra López, Consellera de Verdum, afegeix que es tracta d'un projecte d'inserció, a través 

del PdB i amb una licitació adjudicada a una cooperativa. Hi ha una Llei de Contractació 

Pública que ho marca. Recorda que hi haurà una reunió al novembre i que hi ha la voluntat 

política de mantenir el caràcter del Tastet local. Admet que, potser, el nom és desafortunat, però 

valora que no és negatiu que Roquetes-Verdum estigui també dins del projecte, sempre que es 

pugui mantenir la iniciativa local.                                 

 

Veïna de la Taula Comunitària exposa que al plec tècnic, tant el nom com el contingut semblen 

calcats al Tastet que s'organitza a Roquetes-Verdum. Pregunta que perquè no es va parlar 

d'aquest projecte a les taules del PdB i afirma que hagués agradat saber aquesta informació.    

 

Veïna explica que, des del PdB, sempre es diu que es cobreixen necessitats no cobertes al 

territori: aquí veu una duplicitat i s'està pagant la iniciativa del PdB per sobre del que ja hi havia. 

La sensació és de poca empatia i reconeixement i no s'entén que hi hagi dos recursos que 

cobreixen la mateixa necessitat.                

                      

Veïna de l'AVV Roquetes critica que tenia entès que un mateix projecte no podia rebre dues 

subvencions diferents alhora. Explica que el Tastet de Roquetes-Verdum té moltes dificultats 

econòmiques i expressa preocupació per la licitació del de PdB: al cap d'un any, l'empresa 

adjudicatària pot canviar les condicions. 

 

Suso López recorda que a l'inici del PdB es va explicar que hi havia projectes que s'escalarien 

a tota la ciutat: es vol arribar a un major nombre de persones a tots els barris del PdB. S'apunta 

la critica de la falta de reconeixement, però, pel que fa a la dotació econòmica, apunta que es 

tracta d'un tema completament diferent.                   

 

Veïna de l'AVV Verdum destaca que el problema és el menyspreu cap a les 2 entitats veïnals 

que impulsen el Tastet local, que compta amb 12 anys d'experiència. Afirma que estan 

encantades que la idea es repliqui arreu, és un projecte d'èxit. Però critica que hi ha molt 

cansament que, des de l'Ajuntament, no es tingui en compte la tasca comunitària ni les 

persones que la desenvolupen. Demana que quedi constància d'aquesta queixa: les formes 

són importants.          

                            

Alexandra López afirma que li sap greu que aquest error afecti la confiança: ho tindrà en 

compte.                   

 

Veïna del Pla Comunitari de Roquetes, pregunta com funcionarà, des d'un punt de vista tècnic, 

que hi hagi dos tastets d'oficis al mateix territori i com es farà el seguiment.    
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Mireia Valls respon que s'ha assabentat fa unes hores que aquest projecte tindria impacte als 

barris de Roquetes i Verdum: encara no sap com funcionarà, però remarca que la iniciativa s'ha 

treballat a través de reunions amb agents dels barris que col·laboren amb joves. Hi ha un grup 

motor del Tastet de Joves: a la Taula Sociolaboral o a un espai separat, s'haurà de veure com 

poden conviure aquests dos projectes.   

 

Suso López afegeix que s'han fet dues sessions amb entitats del territori que treballen amb 

joves i ocupació i que el projecte s'ha anat modulant fins a la licitació. Es preveu que el 

contracte s'iniciï a mitjan novembre, amb la feina interna de la cooperativa licitada.   

 

 

2. Estat i Calendarització obres previstes   

 

Pl. Roquetes  

Mireia Valls recorda que va enviar la informació per correu. Ara mateix, s'està fent el pla de 

cales, que estava prevista per finalitzar el setembre. Pel que fa al calendari, no s'avançarà en 

l'avantprojecte d'usos sense tenir en compte els resultats del procés participatiu. Encara no hi 

ha data per a la pròxima trobada amb BIMSA: quan es tingui, es farà una trobada amb la Taula 

de Convivència o amb la Vocalia d'Urbanisme. Es compta que serà al novembre i es farà 

trasllat. Pregunta a quin espai es vol que es treballi aquesta qüestió.  

 

Veïna de l'AVV Roquetes demana que es treballi a la Taula de Convivència, comptant amb 

Urbanisme de l'AVV. 

 

Mireia Valls indica que prenen nota.   

 

Veïna del Pla Comunitari de Roquetes pregunta si les eleccions del mes de maig afectaran el 

calendari del projecte.   

 

Mireia Valls respon que totes les obres del PdB traspassen el mandat actual i no es veuran 

afectades. Sí que poden afectar omissions de seguiment i processos participatius. El calendari 

executiu d'una obra, no.  

 

Afegeix que encara no hi ha cost previst: hi ha una primera estimació al voltant d'1 milió 

d'euros, però sense els resultats de l'estudi de cales no és una xifra confiable. Pel que fa al 

calendari, l'execució de les obres està prevista des d'octubre de 2023 fins a juliol de 2024. Per 

ara no hi ha hagut modificacions de calendari: quan es redacta un projecte, ha de passar per 

tots els departaments de l'Ajuntament, les REPS i això és el que acostuma a dilatar els temps.   

 

Pl. Verdum:   

Mireia Valls apunta que l'executiu s'hauria de tancar a l'octubre. A l'última reunió tècnica abans 

de tancar l'avantprojecte, Parcs i Jardins demanava treure l'arbre central de la part de baix. 

Després han proposat treure no només l'arbre del mig, sinó els tres centrals, a l'últim tram de la 

plaça: les copes dels arbres es molesten entre ells, però es podran trasplantar. L'inici d'obres 

està previst l'abril de 2023, per acabar a l'octubre. Informa que va demanar tres plànols per a 

entendre com quedarà la plaça: no hi ha hagut cap modificació substancial, però per a poder 

difondre entre el veïnat.    

 

Veïna de l'AVV Verdum es mostra d'acord.   

 

Locals d'Alonso Cano i Robert Robert   
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Mireia Valls explica que, a part d'aquests 2 locals al barri de la Prosperitat, hi havia un altre als 

baixos de Torre Júlia que necessitava rehabilitació. La remodelació dels tres locals es va posar 

al mateix concurs, per a accelerar el procés. Encara no hi ha equip redactor confirmat.  

 

Veïna de l'AVV Verdum pregunta què significa que aquests tres locals estiguin al mateix 

concurs.   

 

Mireia Valls respon que, simplement, agilitza els tràmits burocràtics i evita duplicar concursos. 

No afecta tampoc a l'àmbit econòmic.   

 

Afegeix que es va fer feina per a definir el programa d'usos: preocupava amb quina superfície 

es podia comptar a Robert Robert. Es van dissenyar tres escenaris: els tres funcionals estan 

traspassats a BIMSA i a Districte. Quan hi hagi equip redactor, es treballarà amb Districte per 

veure quin funcional encaixa amb les llicències.  

 

Veïna de l'AVV Verdum exposa que encara no se sap quines activitats s'hi podran fer, ja que 

depenen de l'espai que hi haurà disponible. Demana que es pugui fer una posada al dia de 

l'exercici que es va fer fa 2 anys i revisar les activitats des de l'AVV.  

 

Mireia Valls valora necessària una trobada amb l'equip redactor, l'AVV i Districte.   

 

Veïna de l'AVV Verdum remarca que el local d'Alfonso Cano no necessita tanta feina com el de 

Robert Robert i opina que seria bo no esperar.  

 

Mireia Valls respon que s'està contractant l'equip d'arquitectes, de fa 6 mesos.  

 

Veïna de l'AVV Verdum recorda que, a la zona on s'ubica el local d'Alfonso Cano, hi ha un 

entorn social conflictiu i obrir el local podria ajudar a canviar aquestes dinàmiques.   

 

Veïna de l'AVV apunta que el local estan en bon estat i s'hi podria entrar amb una rentada de 

cara: amb pintar i netejar es podria començar a fer un ús provisional.  

 

Suso López recorda que hi ha un horitzó d'1 any fins a iniciar obres en aquest local. 

 

Mireia Valls es compromet a parlar amb Serveis Tècnics a veure què s'hi pot fer.   

 

Antonio Cabrera, Tècnic de Barri de Roquetes i Verdum, recorda que per a poder fer activitats 

cal una llicència.   

 

S'acorda que aquesta qüestió es parlarà a un altre espai. 

 

Millora de mobilitat al CAP  

Mireia Valls avança que hi ha una reunió convocada el 27 d'octubre per a parlar de l'L11 amb el 

Director de Mobilitat de l'Ajuntament, el Gerent de districte, responsables de TMB, etcètera.   

 

Marxes exploratòries   

Mireia Valls detalla que es tracta d'actuacions associades a les brigades de manteniment. Hi ha 

prevista una reunió amb Serveis Tècnics el novembre. L'execució de les actuacions no serà fins 

al primer semestre de 2023. Encara s'ha de posar una xifra a cadascuna d'aquestes 

intervencions per a veure el cost: segurament no es podrà fer tot. En el cas de Roquetes, hi ha 

un grup específic on es va fent seguiment. Pregunta a quin espai es vol treballar amb Verdum.  
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Veïna del Pla Comunitari de Verdum respon que hi ha prevista una reunió a l'octubre per a 

veure com es coordina aquesta qüestió.  

 

 

3. Processos participatius pendents  

 

Mireia Valls resumeix que està pendent el del Mercat de Montserrat. Les obres ja estan en 

marxa i s'havia acordat iniciar el procés de definició d'usos el primer trimestre de 2023. Aquesta 

era la previsió de calendari que es va fer l'abril de 2022. S'ha de veure si és viable tirar-ho 

endavant o si s'ha de passar al període posterior a les eleccions: manca acord polític.   

 

Alexandra López afegeix que encara no hi ha informació al respecte.   

 

Veïna de l'AVV Roquetes demana que es tingui en compte el procés participatiu que ja es va fer 

a Roquetes, sobre els usos de l'espai que quedarà al mercat. És una feina que es va fer 

internament entre entitats.  

 

Antonio Cabrera explica que hi ha una reunió pendent, entre Urbanisme i Mercats, per a 

explicar el projecte, parlar de l'entorn i aportar les propostes que ja s'havien fet. Estava prevista 

per a inicis de setembre, però encara no s'ha concretat cap data: el Gerent de Districte hi està 

treballant. L'AVV Verdum, entitats de la Trinitat Nova i de la Prosperitat també estaran 

convidades. 

 

Veïna del Pla Comunitari pregunta si el procés participatiu podria no tenir lloc si no es fa abans 

de les eleccions. I, si es comencés abans d'eleccions, si això afavoriria que el procés continués 

després.  

 

Alexandra López respon que, teòricament, és una línia pròpia acordada dins el PdB, que té 

vigència fins a 2024, així que no hauria de veure's afectat. Falta una interlocutora del govern: 

Barcelona En Comú pensa que és important que els barris donin la seva opinió i que el procés 

continuï. Demana paciència. 

 

Mireia Valls afegeix que la previsió final d'obres del mercat és juliol de 2024. Potser 

estratègicament és millor esperar a fer el procés participatiu quan s'apropi el final d'obres que 

no fer-lo ara i que quedi en un calaix. Es portarà a la Taula Política que hi ha al PdB i es veurà 

com està el tema.  

 

 

4. Altres  

 

Veïna de l'AVV Verdum exposa que, com a barri, es vol que els jocs d'aigua es posin al Parc de 

la Guineueta de cara l'estiu vinent. Per altra banda, explica que han rebut queixes que el 

XARSE està donant cites a tres setmanes vista: pregunta si està sobresaturat.  

                    

Mireia Valls respon que fa un any que el temps d'espera del XARSE són entre dues i tres 

setmanes. Segurament es mantindrà en el format actual fins al febrer de 2023: ja es va detallar 

a l'última Comissió de Seguiment. Després quedarà reduït a un únic punt XARSE per tot Nou 

Barris, amb tres persones: dues d'atenció i una experta en capacitació digital. Encara no se sap 

on s'ubicarà.   

 

Veïna de l'AVV Verdum pregunta si encara s'estan definint el dinamitzador juvenil i la 

dinamitzadora de gent gran.   
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Mireia Valls respon afirmativament i que hi haurà reunió dijous. 

 

Veïna de l'AVV Verdum pregunta per la línia de prevenció de consum de tòxics del PdB: es va 

dir de començar a desenvolupar-la de cara la tardor i hi ha un grup de teatre intergeneracional, 

que treballa aquest tema. A l'assemblea de barri va sortir la idea de poder explorar aquest 

projecte, que podria ser una oportunitat per aprofitar aquesta línia sense inventar cap projecte 

nou.   

 

Mireia Valls respon que s'explorarà. El programa pilot que s'està fent al barri de la Trinitat també 

és a través del teatre. 

 

Veí pregunta si hi ha previsió que el Dispositiu d'Orientació Laboral continuï un cop acabi la 

licitació el març de 2023.   

 

Mireia Valls respon que té contractat un any, més un prorrogable a 15 mesos més: continuarà.  

 

Recorda que s'ha de decidir quan es farà la pròxima Comissió de Seguiment: hauria de ser el 

gener i s'havia previst pel dia 9. La comissió de gener es dedicarà a fer balanç econòmic, per a 

poder enviar la documentació i es pugui mirar i treballar, proposa buscar una altra data: 16 o 23 

de gener.   

 

Veïnes de l'AVV Verdum i de l'AVV Roquetes acorden que sigui el 23 de gener a les 18.00 h a 

la mateixa sala de la Biblioteca de Roquetes.   

 

Mireia Valls es compromet a enviar la informació la setmana del 9 de gener.  

 

Dades de la sessió: 

 

 

 

 

 

 

 


